

- 注意:
- (1) 填妥的通知書須由當地認可的公証人認證。
 - (2) 遞交通知書時，須連同結婚雙方的香港身份證或旅行證件副本一併寄回。
 - (3) 擬結婚通知書存檔及展示的費用為港幣三百零五元。

- Notes:
- (1) This form should be completed and signed by the marrying party giving the notice and authenticated by a Notary Public.
 - (2) Photocopies of Hong Kong Identify Cards or travel documents of the marrying parties are required for giving this notice.
 - (3) Fee for filing of this notice is HK\$305.

香港婚姻登記處

Marriage Registry, Hong Kong

擬 結 婚 通 知 書

NOTICE OF INTENDED MARRIAGE

致: 香港婚姻登記官

To: The Registrar of Marriages, Hong Kong.

現謹通告名列本通知書的雙方擬在本通知書日期起計的 3 個月內結婚。

Take notice that the parties named in this notice intend to contract a marriage within 3 months from the date of this notice.

	新郎 Bridegroom	新娘 Bride
姓名 Surname and name		
婚姻狀況 Marital condition	未婚 / 鰥夫 / 離婚 (Bachelor / Widower / Divorced person)	未婚 / 寡婦 / 離婚 (Spinster / Widow / Divorced person)
職業 Occupation		
出生日期 Date of birth		
詳細住址 Residential address in full		
第三者的同意(如有) Consent of the third party (if any)		

本人簽署如下為證：

Witness my hand this:

發出通知的一方

Party giving the notice.

婚姻登記事務及紀錄辦事處
Marriage Registration & Records Office

在香港登記結婚所需資料
Information Required for Registration of Marriage in Hong Kong

此欄由辦理機關填寫 FOR OFFICIAL USE ONLY
Application reference barcode

請填寫以下事項
Please complete the following :

	新郎 Bridegroom	新娘 Bride
全名 Full name	中文 Chinese	中文 Chinese
	英文 English	英文 English
職業 Occupation	中文 Chinese	中文 Chinese
	英文 English	英文 English
出生日期 (日-月-年) Date of birth (dd-mm-yyyy)		
電話號碼 Telephone no.		
電郵地址 Email address		
父親姓名 (以身分證文件為準) Father's name (as appeared on the identity documents)	中文 Chinese	中文 Chinese
	英文 English	英文 English
母親姓名 (以身分證文件為準) Mother's name (as appeared on the identity documents)	中文 Chinese	中文 Chinese
	英文 English	英文 English

在香港的聯絡人 (如有) Contact person in Hong Kong (if any)	姓名 Name
	日間電話號碼 Daytime tel. no.
	電郵地址 Email address

擬舉行婚禮的日期及婚姻登記處
Date and Registry of the Intended Marriage

最早可以在大會堂或紅棉路婚姻登記處舉行婚禮的日期和時間
First available timeslot for marriage ceremony at City Hall Registry or Cotton Tree Drive Registry

或
OR

- 如果下列選擇尚未額滿
The choice below is subject to availability
- 大會堂婚姻登記處 City Hall Marriage Registry
- 紅棉路婚姻登記處 Cotton Tree Drive Marriage Registry

	日期 (日-月-年) Date (dd-mm-yyyy)
首選 First choice	
次選 Second choice	

STATUTORY DECLARATION

I, _____ holder of Hong Kong identity card /
passport*number _____ of _____,
solemnly and sincerely declare that :

My place and date of birth : _____ Nationality : _____

Nationality at the date of institution of the proceedings in the country in which the divorce was
obtained, if different : _____

Place of domicile / habitual residence from date of marriage to the date of institution of the
proceedings in the country in which the divorce was obtained:

Period (month / year - month / year) Country (city or state)

Former husband / wife's* name:

Full name : _____ Nationality : _____

Place and date of birth : _____

Nationality at the date of institution of the proceedings in the country in which the divorce was
obtained , if different : _____

Place of domicile / habitual residence from date of marriage to date of institution of the proceedings
in the country in which the divorce was obtained:

Period (month / year - month / year) Country (city or state)

Apart from the abovenamed marriage, I have no other undissolved marriage. And I make this
declaration conscientiously believing the same to be true and by virtue of the Oaths and Declarations
Ordinance, Chapter 11, Laws of Hong Kong.

(signature of declarant)

LEGALIZATION

Dated this _____

NOTE: This declaration should be made by you and sworn or affirmed before by a Notary Public.

* Please delete where appropriate

聲 明

本人，_____，持有香港身分證 / 護照* _____

號，現居於：_____

我出生的日期和地點是：_____

我的國籍是：_____

我在獲准離婚的國家提 有關法律程序當日的國籍(若不同上)：_____

我由結婚至我在獲准離婚的國家提 有關法律程序當日的居籍 / 在以下地址慣常居住：

期間 (由年 / 月至年 / 月)

國家 (城市或州)

前夫 / 前妻* 的姓名：_____

國籍：_____

在獲准離婚的國家提 有關法律程序當日的國籍(若不同上)：_____

出生日期和地點：_____

由結婚至在獲准離婚的國家提 有關法律程序當日的國籍 / 在以下地址慣常居住：

期間 (由年 / 月至年 / 月)

國家 (城市或州)

除上述婚姻，本人並無任何未解除之婚姻。

本人謹憑藉香港法例第十一章《宣誓及聲明條例》衷誠作出此項鄭重聲明，並確信其為真確無訛。

(聲明人簽署)

法律上認可

年 月 日

註：本聲明應由你本人填寫及簽署，並經一位法律公證人認證。

*請刪去不適用的文字

STATUTORY DECLARATION

I, _____, male/female, HKi/c/Passport No. _____
of _____
solemnly and sincerely declare that :

I have cohabited/have been cohabiting with _____ since/from
_____ to _____ at _____

During the period of our cohabitation the following child was born to us :-

Name	Date of birth	B/C No. (if any)
------	---------------	------------------

No wedding or religious ceremonies whatsoever have been held or performed between us.

My custodial right of _____ has never been deprived by Order of any
Court.

And I make this solemn declaration conscientiously believing the same to be true and by
virtue of the Oaths and Declarations Ordinance.

(signature of deponent)

LEGALIZATION

Dated this _____

NOTE : This form should be completed and signed by you and authenticated by a Notary Public.

STATUTORY DECLARATION

I, _____, male/female, HKi/c/Passport No.

of

solemnly and sincerely declare that :

I was married to _____ on _____ in _____.

Our marriage has been registered with the _____ Government and Marriage Certification no. _____.

Out of the said marriage _____ was born to us.

My marriage with _____ is still valid and my custodial right of _____ has never been deprived by Order of any Court.

And I make this solemn declaration conscientiously believing the same to be true and by virtue of the Oaths and Declarations Ordinance.

(signature of deponent)

LEGALIZATION

Dated this

NOTE : This form should be completed and signed by you and authenticated by a Notary Public.

聲明

本人，

現居於

本人是 _____ 的父 / 母親，出生證書號碼 _____
本人與 _____ 由 _____ 年 _____ 月 _____ 日至
_____ 年 _____ 月 _____ 日在 _____ 同居，我們從沒有在任何
政府登記結婚，我們是同居關係，本人從未被任何法院剝奪
對 _____ 的管養權。

本人謹憑籍 《宣誓及聲明條例》衷誠作出此項鄭重聲明，並確信其為
真確無訛。

(聲明人簽署)

法律上認可

(證人簽署)

年 月 日

註：本表格應由你本人填寫及簽署，並經一位律師公證人認證。

聲明

本人，

現居於

謹以至誠鄭重聲明：

本人是 _____ 的父 / 母親，出生證書號碼 _____
本人與 _____ 於 _____ 年 _____ 月 _____ 日至
_____ 結婚，結婚證書號碼 _____，我們的婚姻仍
然有效，本人從未被剝奪對 _____ 的管養權。

本人謹憑籍 《宣誓及聲明條例》衷誠作出此項鄭重聲明，並確信其為
真確無訛。

(聲明人簽署)

法律上認可

(證人簽署)

年 月 日

註：本表格應由你本人填寫及簽署，並經一位律師公證人認證。

MARRIAGE ORDINANCE

Note: This Form should be completed and signed by you and authenticated by Notary Public.

CONSENT TO THE MARRIAGE OF A MINOR

Note: If either party to the intended marriage, not being a widower or a widow, is of or over sixteen and under twenty-one years of age, the written consent of the relevant person or persons specified in the Third Schedule to the Marriage Ordinance, Cap. 181, must be produced to the Registrar before he issues a certificate or to the Chief Executive before he grants a licence.

PERSONS PROPOSING TO MARRY

Name :	Name :
Age :	Age :
Address :	Address :

To : **Registrar of Marriages,
Hong Kong**

I,.....being the father/mother/lawful guardian of the abovenamed, who is years of age, and being the person whose consent to his/her marriage is by law required, do hereby give my consent to his/her marriage to the other person named above.

Date

Signed

Address

.....

Witnessed by me (Signature).....

Occupation of Witness

Address of Witness

香港婚姻條例 未成年人士結婚同意書

此表格須向當地
認許公証處簽署
證明後方為有效

注意：凡預定結婚的任何一方，若非為鰥夫寡婦、已滿或超過十六歲而未足二十一歲者，必須向登記官出示（或獲行政長官批給許可證前須向政長官出示）根據婚姻條例第 181 章附表 3 指明的一名或多於一名有關人士的同意書。

申請結婚人	
姓名：	姓名：
年齡：	年齡：
地址：	地址：

致：香港婚姻登記官

本人_____為上述_____的
父親 / 母親 / 法定監護人，因_____現年只有_____歲依法須得本人同意方可結婚。本人現簽署此同意書，以示同意上述兩人結婚。

簽名：_____

地址：_____

日期：_____

見證人簽名：_____

見證人職業：_____

見證人地址：_____